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Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió.  

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior.  

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

No n’hi ha. 

b) Despatx d’ofici 

1. Donar compte de l’aprovació per la Comissió de govern municipal celebrada 
el dia 19 de desembre de 2012 de la fixació de preus públics per a la 
utilització dels equipaments cívics del Districte d’Horta-Guinardó per a l’any 
2013 

La regidora informa sobre els preus públics per al 2013. Destaca que s’han establert 
amb un criteri general a tot l’Ajuntament de Barcelona i que suposen un 3,1% 
d’increment respecte a l’exercici anterior. Subratlla, però, que els ciutadans que estan 
a l’atur hi tenen una rebaixa important. Dóna a conèixer que l’estructura tarifària es 
divideix en tres àmbits: els lloguers d’espais dels equipaments, els lloguers 
d’infraestructures i prestació dels serveis de suport i, finalment, les activitats de cursos 
i tallers que impulsen els centres cívics i casals de barri del Districte.  

Remarca com a novetat que les activitats dels centres cívics i dels casals de barri 
s’han organitzat a partir de tres tipologies d’activitats: els tallers instrumentals, que 
tenen un preu molt reduït, ja que són una formació bàsica important per a la 
ciutadania, sobretot pel que fa a l’accés a les noves tecnologies i idiomes; els tallers 
especialitzats en determinats àmbits; i els tallers generals. Matisa que hi ha una 
variació de la tarifa en els tallers especials que va en funció de l’interès general que 
cada una de les activitats pugui tenir. 

Dóna a conèixer que una altra novetat és la supressió del dipòsit que s’exigia quan es 
demanava el lloguer d’un espai, d’una sala o d’un equipament públic, ja que 
consideren que no tenia raó de ser i que era una dificultat afegida per a les entitats. 
Amb tot, diu que es demana un dipòsit en el cas del lloguer de material pel 
manteniment. Pel que fa als tallers que es fan als casals de la gent gran, fa saber que 
s’implanta aquesta nova pauta de graduació de les diferents activitats en funció de 
l’interès general que puguin tenir. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta que, com a raonament 
lògic, si es congelen les subvencions a les entitats, també seria coherent congelar els 
preus públics dels equipaments municipals. 

El senyor Germán Alonso Cantorné, del GMDICV-EUiA, expressa que el seu grup 
hauria volgut que es congelessin els preus, tenint en compte, no només el que diu el 
senyor Coronas, sinó també que el poder adquisitiu de la ciutadania ha disminuït d’una 
manera clara i, en conseqüència, pensen que no és moment d’incrementar res. 
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El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta que estan totalment en 
contra d’aquests preus públics, ja que constaten que, en alguns casos, els increments 
estan per sobre de la inflació. Afegeix que, a més, s’han establert sense cap tipus de 
criteri ni homogeneïtat entre districtes, i en posa com a exemple que al Districte 
d’Horta-Guinardó no s’apliquen descomptes per a famílies nombroses o 
monoparentals, ni per a famílies receptores del PIRMI. Per acabar, demana 
explicacions sobre la pujada del 9,3% en el Centre Esportiu Mundet i del 6% al 16% en 
el tennis de la Vall d’Hebron. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, es decanta també per una 
congelació dels preus i no entén l’augment del 3,1%, si es té en compte que, en el 
projecte d’ordenances fiscals, el govern de la ciutat proposava un increment d’un 
2,4%. S’exclama que s’ha perdut el criteri dels darrers anys de procurar unificar els 
preus públics de tots els equipaments de la ciutat, ja que ara cada districte fa la seva 
guerra, cosa que va en detriment dels que viuen en un lloc o en un altre. Conclou 
reiterant que s’haurien d’haver congelat els preus, ja que també han desaparegut les 
línies d’ajut i, fins i tot, d’exempció de pagament per a les persones que més ho 
necessiten. 

La regidora del Districte respon que l’augment obeeix a l’increment dels costos dels 
serveis i que es correspon amb les pujades de preus de cada any. Afirma que, atès 
que són conscients de la realitat econòmica actual, han establert descomptes per a 
col·lectius específics com, per exemple, el de la gent gran o el de les persones en atur, 
els quals gaudeixen d’uns preus molt més reduïts. Especifica que les activitats que 
consideren essencials i més generals costen un euro i mig o dos euros l’hora, i les més 
especifiques en costen quatre.  

Assenyala que on han volgut afinar més és en la formació i la capacitació, que creuen 
que és fonamental perquè la ciutadania puguin tenir igualtat d’oportunitats 
independentment de la situació econòmica en què es trobi i, sobretot, perquè les 
persones que estan en una mala situació puguin aprofitar aquest moment per formar-
se. 

El Consell se n’assabenta. 

2. Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes 

3. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte. 

La regidora del Districte informa sobre les actuacions que han desenvolupat les 
diferents àrees de la manera següent: 

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte 

Destaca l’impuls que han donat als centres cívics i als casals de barri com a nous 
espais de cultura i formació. Creuen que, en aquests moments, el més important és 
que es centrin molt en la formació i la capacitació de la ciutadania i que per això, els 
preus públics responen a aquesta política. Fa saber que s’està començant a treballar 
per compartir les activitats i que hi hagi més coordinació i més comunicació entre tots 
els equipaments públics. Informa que s’ha editat una guia, que anirà sortint cada 
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trimestre abans de les preinscripcions perquè qualsevol ciutadà i ciutadana d’Horta-
Guinardó conegui les activitats que es fan a tots els casals i centres cívics, 
independentment del barri on visqui, i pugui atansar-se a altres llocs del districte, si 
considera que s’hi fan activitats interessants. 

Posa en relleu la importància de la Cavalcada de Reis del Districte, perquè fa un 
recorregut per sis barris, mobilitza quaranta mil persones i és la segona cavalcada de 
Reis més important de la ciutat després de la de Casa Gran, i remarca també que es 
va consolidant i cada vegada té més èxit. Afegeix que enguany s’ha treballat des dels 
diferents centres cívics per una participació més activa de les persones voluntàries.  

Dóna a conèixer la formació que han fet coordinadament amb Barcelona Activa, amb 
una participació aproximadament de 2.400 persones en diferents projectes, i destaca 
l’«Activa’t» que es fa a Ca n’Andelet. Esmenta també els programes més 
personalitzats de recerca de feina que s’han fet al Casal d’Entitats del Mas Guinardó.  

Recorda que s’han creat diferents comissions sectorials de memòria històrica com ara 
la d’Ensenyament, la de Comerç, la de Cultura Popular, i la de Música i Ciutadania. 
Manifesta que la voluntat del govern municipal és que, a través d’aquestes comissions 
i de la col·laboració de les entitats i de la ciutadania vagin bastint una agenda pròpia 
d’activitats perquè l’11 de setembre de 2014 celebrin amb més solera que mai la Diada 
Nacional de Catalunya. En aquest sentit, subratlla el paper important que va tenir el 
Mas Guinardó durant els fets del 1714, ja que va ser un punt estratègic per dirigir 
l’assetjament a la ciutat de Barcelona i on les tropes borbòniques s’hi van instal·lar 
molt de temps.  

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut 

Destaca la feina important que s’ha fet amb el programa «Patis oberts». Recorda que 
els patis van estar oberts durant les festes de Nadal per donar cobertura a les 
necessitats que tenen algunes famílies del districte. Informa que està obert el període 
de preinscripcions escolars i que ja se n’ha fet la campanya informativa perquè les 
famílies puguin fer aquest procés d’una manera àgil i tinguin resposta el més aviat 
possible. 

Remarca les inversions que s’han fet a les escoles de la ciutat. Especifica que van ser 
16 milions d’euros durant l’exercici anterior, més les partides extraordinàries que, 
sobretot, van tenir a final d’any. Es congratula que, amb els dos programes, hi ha 
hagut 1.800.000 euros per a les escoles del Districte. Anuncia que, en les inversions 
de l’exercici del 2013, està previst fer una inversió de 8,5 milions d’euros també per 
millorar els equipaments i les instal·lacions d’aquestes escoles.  

En l’àmbit de Joventut, fa saber que s’ha fet un conveni de col·laboració amb 
Barcelona Activa, a través de la Casa d’Oficis de l’Escola Taller de l’Espectacle. 
Afegeix que el Boca Nord es consolida i millora cada vegada més i és un espai de 
referència per als joves que es volen dedicar, sobretot, a l’àmbit musical i audiovisual. 

Àrea de Comerç, Mercats i Relacions de Proximitat 

Fa saber que estan treballant diferents actuacions amb els comerciants i, en aquest 
sentit, posa en valor els cursos de formació que fan conjuntament amb les 
associacions del districte i que se centraran en l’ensenyament d’estratègies i gestió i 
també en competències de noves tecnologies. Comunica que ja hi ha dos grups 
d’aproximadament 40 persones i que són cursos de 75 hores de formació. 
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En l’àmbit de la Participació, destaca les 15 reunions que han fet amb les comissions 
de seguiment i els consells de barri en els darrers tres mesos. Indica que, a més, cada 
comissió de seguiment que ho vulgui es pot autoconvocar, cosa que fa que sigui molt 
àgil i molt viu el debat i que puguin anar treballant les diferents qüestions. Dóna a 
conèixer que han fet al voltant de 25 reunions de comissions informatives i de 
seguiment de projectes molt concrets amb els veïns i les veïnes, i més de 200 
reunions a títol individual. 

Fa saber que el 27 de febrer es va tancar el període de sol·licitud de les subvencions; 
que el Districte ha mantingut la mateixa partida de 320.000 euros i que, com sempre, 
s’han fet les dues sessions informatives perquè les entitats coneguin de primera mà 
els criteris i els requisits per presentar les sol·licituds. Destaca com a novetat que, 
durant tot el mes de termini per presentar les sol·licituds, a l’Oficina d’Atenció al 
Ciutadà hi ha hagut personal de suport atenent totes les entitats. Comunica que el 
nombre d’entitats que ha presentat un projecte ha estat de 272.  

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de Vida i Seguretat 

Destaca que el Pla d’envelliment actiu contribueix a la promoció d’aquest tipus 
d’envelliment, mitjançant la planificació i coordinació de les activitats i dels serveis de 
la ciutat que treballen en aquest àmbit. Exposa que els valors que impregnen aquest 
Pla són: el de l’autonomia personal de les persones grans, el de la diversitat social, el 
de la igualtat de gènere, el de cohesió intergeneracional i el de la participació social.  

Explica que, a partir d’aquests valors, es deriven els eixos estratègics i d’objectius 
operatius següents: fer difusió de l’envelliment actiu entre la ciutadania; promoure 
encara més la participació social de les persones grans, que puguin parlar i participar 
en tots els àmbits de la societat; reforçar la dinamització dels espais dedicats a la gent 
gran, fent èmfasi en la prevenció en l’àmbit de la salut, tot potenciant la protecció i la 
seguretat i la dignitat; i reforçar l’autonomia de les persones grans, fent èmfasi en la 
qualitat que han de tenir els serveis públics en aquest àmbit. 

Informa que, fins ara, han fet una avaluació per tenir una bona diagnosi de la gent gran 
que viu al districte i detectar les diferents casuístiques, i destaca que els resultats són 
que al districte hi ha al voltant de 38.500 persones majors de 65 anys, que el 60% són 
dones i que els barris on hi ha més població envellida són Montbau, el Baix Guinardó i 
la Clota. 

Fa avinent que, a partir d’aquesta diagnosi, treballaran amb les entitats que formen 
part del grup de treball de la gent gran i també preveuran tot un seguit d’activitats 
conjuntament amb els serveis municipals de tota la ciutat que treballen amb temes de 
gent gran. Recorda que l’any passat van celebrar l’Any Europeu de l’Envelliment Actiu i 
opina que ara val la pena continuar treballant en aquesta línia. 

Comunica que han treballat amb el teixit associatiu de la ciutat en el Pla d’inclusió 
social 2012-2015, del qual diu que es deriven un conjunt d’actuacions importants. 
Destaca, en l’àmbit d’Igualtat i de Promoció de les Dones, la commemoració del 8 de 
març, el Dia Internacional de les Dones, amb moltes activitats.  

Dóna a conèixer també que ja s’ha implementat el projecte «Camí escolar, camí amic» 
a l’escola Acis-Artur Martorell i que ja s’ha començat a treballar-lo a les escoles Arc 
Iris, Pit-roig, Àngels Garriga i Font d’en Fargues. 
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Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat 
i Sostenibilitat 

Destaca les obres més importants que s’estan tirant endavant en els darrers mesos, 
com són: el projecte d’urbanització de l’avinguda de l’Estatut, amb la feina que han fet 
amb els veïns i veïnes per modificar parts del projecte perquè s’adaptés més a les 
seves inquietuds i demandes, sobretot respecte al carril d’autobús, carril bici, etc.; les 
diverses actuacions que s’han fet al carrer Penyal de la Font d’en Fargues –zona 
d’aparcament, accessibilitat a l’Institut Ferran Tallada, els jocs infantils i la connexió 
amb el carrer Doctor Bové–; l’adquisició per part de l’Ajuntament de Barcelona de 
l’espai on hi ha la font i el quiosc modernistes al barri de la Font d’en Fargues, amb la 
intenció de fer-hi un espai d’acollida, d’esbarjo i de trobada, que ha de dignificar 
l’entorn de la Font d’en Fargues i facilitar també l’accés al parc dels Tres Turons. 

Informa que han trobat una alternativa per a les persones que ocupaven el passatge 
de Sant Pere i que, per tant, s’ha pogut enderrocar la construcció que hi havia, s’ha 
millorat la neteja, s’ha fet una adequació i s’ha arranjat la zona per fer-hi un 
aparcament. Destaca també els arranjaments a l’aparcament dels carrers Trueba i 
Segur, les millores dels carrers Cortada i Aguilar, així com també els murs de 
contenció que s’han construït al carrer Elies Pagès, Saldes i Sagàs, a Sant Genís dels 
Agudells. 

Fa saber que han començat a treballar, amb els veïns i les veïnes, un pla de mobilitat 
específic del barri del Guinardó i, en aquest sentit, també han començat a prendre 
mesures, algunes de les quals a l’entorn de la rambla de Volart. Afegeix que s’han 
estudiat totes les propostes referents a la mobilitat a l’avinguda de l’Estatut. Posa en 
valor la feina que s’ha fet amb el nou model de gestió del parc Güell.  

Finalment, manifesta que abans l’accés al parc Güell afectava negativament el districte 
i espera que amb les mesures que s’han pres puguin millorar la situació de mobilitat 
que afectava, sobretot, la plaça Sanllehy i la rambla del Carmel. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, dóna les gràcies a les persones que 
encara hi són presents i també als mitjans de comunicació, BTV i 7deRàdio, que estan 
fent la cobertura del Ple.  

Constata que, després de dos anys de l’inici de mandat, el teixit associatiu ha vist que 
darrera de les declaracions de bones intencions del govern municipal no hi ha hagut 
cap tipus d’actuació, com ho proven les reiterades reivindicacions del veïnat, i en posa 
com a exemples la manifestació que es va repetint a la plaça Sanllehy i el seguit de 
protestes que s’han fet per la disminució del servei de transport públic, les del 
Guinardó pels equipaments de la UA3 i les dels barris per l’endarreriment històric en 
inversions, atès que se senten ignorats i menystinguts, després de veure com el 
govern municipal va fixant una vegada i una altra les prioritats del futur del barri quan, 
en realitat, aquestes prioritats són sempre les mateixes. Pregunta si s’està fent un 
projecte de casal de gent gran a Sant Genís. 

S’exclama que els processos de participació esdevenen espais soporífers, ja que es 
pretén omplir el temps amb informacions que habitualment no interessen gaire a les 
persones que hi assisteixen i, per contra, la ciutadania ni pot opinar ni decidir sobre 
qüestions que són transcendentals. En aquest sentit, informa que el seu grup està fent 
aportacions a la Casa Gran per aconseguir que, a través dels consells de barri i dels 
consells ciutadans, es puguin incorporar punts a la part decisòria de plens del Districte. 
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Es queixa també que en determinades reunions les formes comencen a fallar i opina 
que són essencials quan es parla en els espais de participació, perquè les persones 
que vénen en representació d’alguna entitat ho fan de manera desinteressada, i això 
és molt important que ho tinguin en compte. Expressa que tots s’haurien d’exigir que 
es tracti aquestes persones amb el respecte i la consideració que es mereixen, encara 
que moltes vegades es repeteixen els mateixos temes i les mateixes persones en una 
reunió i en una altra, ja que ho fan perquè no se’ls han resolt les demandes, i recorda 
que gràcies a la reivindicació veïnal la ciutat ha pogut tirar endavant moltes coses.  

Manifesta la preocupació del seu grup pel nou acord entre CiU i el PP en l’àmbit de 
ciutat, així com també els preocupa les grans reivindicacions que cauen en sac foradat 
quan es pacta amb la força política que governa l’Estat espanyol, especialment en el 
moment actual. Opina que aquest acord és poc transparent, que té un perfil social molt 
baix i que nega que Barcelona és la capital de Catalunya, mentre que per al seu grup, 
en aquests moments, Barcelona ha d’exercir de capital de Catalunya en molts àmbits i 
liderar la revolució social per sortir de la crisi. S’interroga sobre el sentit que té lliurar la 
clau de la caixa de la ciutat al PP en un moment com l’actual. 

Per acabar, expressa que els sembla oportú commemorar el tricentenari del 1714 en la 
Diada Nacional de Catalunya el 2014, perquè és una fita històrica, tot i que diu que 
també els semblaria convenient que tot això que es va fent, es faci sabent el resultat 
que volen obtenir al final.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa la preocupació del seu 
grup, ja que no veuen que els grans projectes, tan necessaris per a aquest Districte, 
tirin endavant, com ara els equipaments de l’illa UA3, on s’està incomplint el calendari i 
no saben quan es posaran en funcionament o si s’hi posa 

ran. Comenta que la regidora s’ha oblidat d’esmentar la construcció de la nova escola 
bressol que també hi havia el compromís de fer-la amb el pressupost municipal.  

Afegeix que també són necessaris els equipaments que la Generalitat de Catalunya ha 
de fer al districte i, per tant, afirma que el seu grup no hi renuncia. Creu que el que 
pertoca fer al Districte i a l’Ajuntament de Barcelona és trobar la manera que els veïns i 
les veïnes no hagin de renunciar-hi tampoc, i comenta que s’haurien de plantejar la 
possibilitat que l’Ajuntament de Barcelona fes un crèdit o avancés diners a la 
Generalitat per poder-los fer.  

Pel que fa a la plaça Sanllehy, diu que el cobriment és una opció, però que no els 
satisfà. Constata que la línia 9 és molt necessària per a la mobilitat de la ciutat i, per 
tant, tampoc entenen que s’hi hagi de renunciar. Quant a la masia Garcia creuen que 
haurien de continuar treballant per adquirir-la com a equipament públic. Demana un 
calendari d’inici d’actuacions a la masia de Can Fargues, ja que, si no, es poden trobar 
amb un problema molt greu.  

Vol saber, a petició dels comentaris dels veïns i les veïnes, el tipus d’estudi que s’ha 
fet sobre el Turó de la Rovira, ja que si l’estudi va ser només demanar documentació 
als veïns i veïnes, no els sembla justificada la partida econòmica que s’hi va destinar. 
Pregunta la previsió d’inici del projecte de les placetes de Montbau. Vol conèixer 
també les actuacions previstes per millorar els serveis a les zones de la Clota que no 
tenen afectació urbanística i per on pensen començar-hi. Formula la mateixa pregunta 
per a la Teixonera i pregunta les actuacions previstes al carrer Juan Varela.  

En relació amb la Teixonera 2, que diu que genera aquesta provisionalitat de la qual es 
queixaven els veïns i veïnes, reclama que el govern municipal no descarti l’opció, 
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perquè és una millora en la mobilitat del barri. Demana conèixer quan preveuen iniciar 
el planejament, perquè atès que s’ha de reiniciar de nou, diu que això comportarà que 
hagin de passar uns anys fins a l’aprovació.  

Mostra la preocupació del seu grup perquè ahir a la Comissió de Seguiment de Sant 
Genís es va expressar literalment que el 2013 era l’any de fer els projectes i li sembla 
que, a meitat del mandat, no és moment per fer projectes, sinó per executar-los. Opina 
que la gestió del govern municipal no està sent massa eficient i en posa com a 
exemple que fa tres anys que a Sant Genís demanen unes senyalitzacions, que el seu 
grup va presentar un prec que va ser acceptat pel govern i es queixa que fa deu 
mesos del prec i les senyalitzacions encara no s’hi han posat. Afegeix que el mateix 
passa amb l’incompliment del termini per respondre per escrit les preguntes que 
formulen els grups municipals al govern municipal. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, aconsella a l’equip de govern que 
conciliar és bàsic per tirar endavant el Districte. S’exclama que després de dos anys 
del govern municipal actual, el comerç no aixeca cap, com ho demostra el fet que sis 
de cada deu comerços de Barcelona van registrar un descens de les vendes al llarg 
del 2012, i comenta que, segons les últimes dades d’Indicadors de Comerç de 
Barcelona, aquesta situació no millorarà en el 2013.  

D’altra banda, exigeix que s’aprovin les inversions que estaven pendents a Barcelona i 
al districte, ja que són les que generaran confiança entre la ciutadania i animaran al 
consum. El qual creuen que només mitjançant el compliment de les inversions 
pendents, destinades al Mercat de la Vall d’Hebron o al del Guinardó, entre d’altres, es 
podrà reactivar.  

Recorda que en la Comissió d’Economia es va aprovar una proposta del seu grup per 
complir amb les inversions destinades a l’illa d’equipaments del Guinardó, on es 
preveia un mercat, un casal, aparcaments i una escola bressol, finançat per 
l’Ajuntament de Barcelona amb 8,5 milions d’euros, així com un CAP i una residència, 
finançats per la Generalitat de Catalunya. Afegeix que en la Comissió Econòmica de 
setembre del 2012 també es va aprovar a instàncies del seu grup, una proposició de 
suport als mercats de la Vall d’Hebron i del Guinardó, en la qual s’exigia, a la 
Generalitat de Catalunya, a Regesa i al Consell Comarcal, el desbloqueig de la 
inversió del mercat després de successius retards. Fa saber que, finalment, a la 
Comissió del 2012 el govern municipal va aprovar el retard de les obres fins a finals 
del 2014, i es queixa que sigui un any més tard del que s’havia previst. Opina que, a 
vegades, una mala gestió en la dinamització i remodelació d’aquests equipaments 
poden causar la ruïna als paradistes i als comerços dels voltants, i diu que el Mercat 
del Guinardó n’és un exemple, ja que pràcticament no queden comerciants i les 
parades són mínimes. 

Constata que actualment hi ha quatre casals de barri al districte, el de la Vall d’Hebron, 
el de la Font d’en Fargues, el de Can Baró i el del Guinardó, que són equipaments de 
referència i que estan al servei de totes les persones que volen participar en les 
diferents activitats. En aquest sentit, manifesta que el seu grup dóna suport a la 
reivindicació veïnal del barri de Montbau perquè no desaparegui el seu casal i, per 
això, demanen que facin les millors i les màximes gestions perquè els veïns i veïnes 
puguin continuar gaudint d’aquest equipament. 

Pel que fa a la seguretat i a l’incivisme, constata que l’índex de victimització a 
Barcelona en l’últim any ha disminuït sis dècimes, segons l’enquesta presentada per 
l’Ajuntament de Barcelona, i que els districtes menys perillosos són Gràcia, les Corts i 
Horta-Guinardó; tanmateix, afirma que això només són enquestes, difícils de valorar, i 
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que la realitat és una altra. Comenta que hi ha denúncies que no es presenten, entre 
altres coses, per l’excés de temps d’espera en les comissaries dels Mossos 
d’Esquadra, la qual cosa desanima un alt percentatge de perjudicats.  

Posa com a exemples de la inseguretat existent al districte que durant els passats tres 
mesos hi ha hagut dues detencions de ciutadans per atracar botigues i supermercats 
al barri d’Horta; cinc detencions de ciutadans que robaven en pisos, i la detenció d’un 
ciutadà molt jove per un presumpte delicte d’abusos sexuals a dos joves. Finalment, 
felicita els Mossos d’Esquadra per haver fet aquestes detencions. Amb tot, i després 
d’aquests fets, s’interroga sobre si realment el Districte d’Horta-Guinardó és un dels 
menys perillosos de Barcelona.  

Per acabar, considera que són insuficients els 130 guàrdies urbans que es van 
incorporar el juliol del 2012 i que s’hauria d’ampliar més la plantilla. En aquest sentit, 
tot i que sap que el govern municipal ja ha dit que no ampliaria aquesta plantilla per 
manca de pressupost, comenta que la inseguretat i l’incivisme van estretament lligats, 
com diu que ho demostra el que està passant al parc de les Aigües, que ja ha estat 
denunciat tant pel seu grup com per l’Associació de Veïns del Baix Guinardó. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, evidencia que no s’avança, com ho 
demostren les qüestions que s’han presentat i les respostes que s’han obtingut a 
l’Audiència pública. 

Manifesta el suport del seu grup perquè el bus 112, que afecta els barris de Sant 
Genís, la Clota i d’Horta, es torni a posar en funcionament els diumenges i els festius, 
així com també els de les línies 114, 117 i 119, que afecten els barris del Guinardó, 
Baix Guinardó, Can Baró, Font d’en Fargues, el Carmel i la Teixonera. Comenta també 
l’eliminació de l’autobús 31, que afecta el Baix Guinardó i Can Baró, i que ara fa el seu 
recorregut de tornada per la ronda Guinardó en comptes de pel carrer de la Mare de 
Déu de Montserrat, cosa que només deixa als veïns i les veïnes l’opció d’utilitzar 
l’autobús 32. Pregunta per la unificació de les línies 112 i 185, que també afecta els 
barris d’Horta i del Guinardó, i reclama que facin cas a les demandes dels veïns i les 
veïnes d’Horta, que són els que veuen perillar que l’autobús circuli pel lloc on circula 
ara i que els modifiquin les parades del lloc on estan ara. 

Comunica que hi ha hagut queixes dels veïns i les veïnes sobre la modificació de la 
situació de les parades del V21, que abans era el 10, així com també pels autobusos 
86 i 87. No entenen com és que, a causa d’unes obres, es van eliminar unes 
marquesines d’unes parades del bus a Sant Genís, i que ara, quan els veïns i veïnes 
demanen que les hi tornin a posar, els diuen que no pot ser perquè tenen un model 
nou que no s’adapta a aquell espai. 

Expressa també el suport del seu grup als veïns i veïnes de Can Baró, que 
reivindiquen que s’arrangi la plaça de Sanllehy per poder-ne fer ús durant el temps que 
les obres de la línia 9 estiguin parades, i afegeix que aquests veïns i veïnes estan 
patint un greuge comparatiu, ja que la plaça Maragall es trobava en la mateixa situació 
i es va arranjar. 

D’altra banda, manifesta la preocupació del seu grup per la informació que han rebut 
sobre el canvi respecte al camp de futbol de Sant Genís, que els han dit que és més 
econòmic construir un nou camp que remodelar l’anterior, i vol que expliquin això amb 
claredat als veïns i veïnes. Tampoc no entenen com estan fent un projecte sobre un 
casal de gent gran a Sant Genís sense saber on podran ubicar-lo.  
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Pel que fa a la paralització de les obres de l’illa d’equipaments UA3 al barri del 
Guinardó, denuncia que les associacions, els comerciants i el veïnat d’aquest barri ja 
estan cansats de rebre promeses, de parlar de calendaris que no es compleixen i que 
se’ls digui que les obres no estan aturades sinó que hi ha un alentiment, quan és 
notori, i ho veuen cada dia que hi passen per davant, que a les obres no hi ha ningú 
treballant. Fa palès que els reiterats incompliments i l’allargament en el temps de la no 
realització del projecte, comporta un greu deteriorament de la zona, que paulatinament 
ha vist com de les 75 botigues que hi havia al voltant del mercat, actualment només en 
queden 18, amb tot el que això suposa de pèrdua, tant en el terreny econòmic per a 
les botigues que han hagut de tancar com en l’àmbit social per la degradació de tot 
l’entorn.  

La regidora respon que, pel que fa a les parades de bus de la xarxa ortogonal, estan 
recollint totes les incidències i ja s’ha treballat perquè es puguin fer les modificacions 
oportunes. Respecte a Sant Genís, comunica que el camp de futbol va ser un tema 
que es va treballar i es va explicar en la Comissió de Seguiment del Consell de Barri 
d’ahir.  

En relació amb els comerciants de l’illa d’equipaments UA3, constata que la situació 
econòmica és delicada i que, a més, se li suma el fet que l’espai està com està i això 
encara perjudica més. Destaca que tant els comerciants de l’entorn de la plaça 
Sanllehy com els de l’illa d’equipaments UA3 es podran acollir al programa d’ajudes 
per a obres de llarga durada, tot i que aquestes obres no depenen només de 
l’Ajuntament de Barcelona, sinó que hi ha diversos operadors. Pel que fa a les 
inversions, afirma que finalment hi ha un acord que els permetrà executar al voltant de 
200 milions d’euros d’inversions i esperen que puguin arribar també els 100 milions 
d’euros pendents per posar fil a l’agulla a tots els projectes que ja tenen a punt de tirar 
endavant. 

Respon al senyor Conde que el comerç també preocupa el govern municipal i que, per 
aquest motiu, estan treballant en el pla de comerç amb totes les associacions i eixos 
comercials del districte. Subratlla que donen molt de suport a la promoció del comerç 
del districte, des d’infraestructures fins a elements més visuals que convidin a anar a 
comprar als comerços. Remarca el projecte de formació que faran perquè els 
comerciants es puguin reciclar i puguin modernitzar el comerç. També dóna a conèixer 
que hi ha una pàgina web que està en marxa. Comenta que estan promovent que 
totes les persones que demanen llicència per a una activitat econòmica, s’associïn a 
l’Associació de Comerciants i que així puguin rebre informació i un seguiment per part 
d’aquesta Associació.  

Respecte al mercat, afirma que els paradistes estan al corrent i coneixen exactament 
els terminis, i en aquest sentit, assegura que els paradistes han prioritzat sempre el 
potencial que tenia el fet de traslladar-se. Subratlla que s’han fet inversions 
mentrestant no es trasllada el Mercat, i anuncia que també hi ha inversions previstes 
per poder-lo tirar endavant. Informa que estan treballant per donar una alternativa 
d’espai per al casal de la gent gran a Sant Genís. 

Quant a la seguretat i a l’incivisme, retreu al senyor Conde que generi un cert temor a 
la ciutadania, ja que diu que si tenen en compte les xifres, el Districte d’Horta-Guinardó 
continua sent un dels districtes amb menys incidències, delictes i furts de la ciutat, de 
la qual cosa opina que s’han de congratular. Remarca que els cossos de seguretat fan 
una feina molt important, així com també és important la col·laboració de la ciutadania i 
dels comerciants, com ho demostra la desarticulació de bandes que robaven a pisos. 
Conclou dient que això no vol dir que hagin de baixar la guàrdia, però opina que, si 
més no, poden viure tranquils en aquest districte. 
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Contesta a la senyora Mir que el govern municipal no renuncia tampoc als 
equipaments de l’illa UA3. Recorda que sempre han explicat que facilitarien tots els 
recursos perquè es puguin enllestir els equipaments de l’Ajuntament de Barcelona, 
que és el que els compet i és la seva responsabilitat, cosa que no vol dir, però, que 
s’oblidin de la resta d’equipaments, i diu que per això també demanen i exigeixen que 
es facin a l’administració a qui compet fer-los. 

Pel que fa a la Masia de la Font d’en Fargues, reconeix que hi ha el perill que hi entrin 
okupes i, en aquest sentit, anuncia que tenen previst començar la rehabilitació en 
aquest mandat. Dóna a conèixer que han començat a treballar el projecte amb els 
arquitectes, però que encara hi ha d’haver el concurs públic. Assegura que, quan 
tinguin algun document, s’asseuran amb qui pertoqui, sobretot amb els veïns i veïnes, 
per compartir el projecte. 

Remarca que hi ha previst mig milió d’euros en aquest mandat per començar a fer 
algun dels carrers que queden fora de l’àmbit de la Clota Conservació i Reordenació, 
però diu que la proposta que els fan sobre la Teixonera no ha estat mai en el full de 
ruta i així també ho ha expressat al veïnat, ja que a la Teixonera han prioritzat altres 
qüestions.  

Replica al comentari sobre que no tenen projectes en marxa i que ja estan a final del 
mandat, que tenen tots els avantprojectes a punt i que ara que ja tenen les inversions 
podran començar a treballar perquè en aquest mandat puguin veure les obres 
realitzades.  

Respon al comentari del senyor Coronas sobre el fet que el govern municipal no està 
fent res, que han presentat un informe de gestió prou explícit i extens, tot i que és 
resumit, de les obres que estan fent i de les reunions que han fet. Assegura que es 
veuen, parlen i escolten els veïns i veïnes. Afirma que compliran les prioritats que 
s’havien marcat i reitera que ara ja tenen inversions per tirar-les endavant. Quant a 
Can Garcini, esperen poder salvar la torre. Respecte a les formes, li replica que 
sempre intenten ser molt curosos i donar resposta a tota la ciutadania. Quant al pacte 
amb el PP, especifica que és sobre un crèdit per a unes inversions concretes amb un 
pressupost que ja estava prorrogat.  

Per acabar, diu que hi ha més problemes al districte que els que plantegen els 
ciutadans i ciutadanes que vénen a les audiències públiques. En aquest sentit, fa palès 
que el districte té molts ciutadans i moltes ciutadanes, i que no tots vénen a les 
audiències, i que hi ha molts que estan contents perquè es van resolent les qüestions. 
Per tant, comenta que això no vol dir que el que no s’hagi plantejat aquí no s’hagi de 
resoldre, ni que no s’hagin començat a fer gestions i acció de govern per poder 
resoldre-ho el més aviat possible. 

El senyor Coronas replica al senyor Conde que el PP defensa el comerç de proximitat 
mentre que vol fer una llei a l’Estat espanyol per ampliar i donar llibertat d’horaris 
comercials, la qual cosa va absolutament en contra d’aquest tipus de comerç. Espera 
que el senyor Conde defensi aferrissadament davant el seu partit aquest comerç de 
barri en base a la conciliació familiar i la possibilitat que es racionalitzin les coses, i que 
no només les grans empreses o les grans superfícies tinguin possibilitat de vendre a 
qualsevol hora. També li retreu que parli d’ampliar les inversions, quan el Govern 
central retalla la capacitat d’inversió de la ciutat amb un seguit de normes que no 
permeten que l’Ajuntament de Barcelona es pugi endeutar tant com podria, quan 
aquest Ajuntament té les finances molt més sanejades que altres ajuntaments de 
l’Estat espanyol.  
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Pel que fa a la reforma del Mercat de la Vall d’Hebron, recorda que el programa de 
reforma dels mercats municipals es va engegar en aquesta ciutat quan ERC era al 
govern i quan tenia la responsabilitat dels mercats municipals.  

Pregunta si s’està fent un projecte de casal de gent gran a Sant Genís, i pensa que si 
s’està fent un projecte és perquè hi ha una ubicació i, per tant, vol saber on s’ubicarà. 
Pel que fa als equipaments de l’illa UA3, defensen que Barcelona ha d’exercir de 
capital del país, i tenint capacitat d’endeutament, hi ha de posar els diners, ja que no 
es tracta de gastar, sinó d’invertir per tenir uns equipaments en funcionament que 
dinamitzaran el barri i que, a més, és el que reivindiquen les seves entitats i el seu 
veïnat.  

Per acabar, replica a la regidora que no ha fet una anàlisi correcta de l’audiència 
pública d’avui, ja que si considera que no ha de canviar res, aleshores no li ha arribat 
el missatge que els ha arribat a tots, perquè, al cap i a la fi, en una audiència pública, 
quan la ciutadania s’adreça a la regidora o al govern municipal, també ho fa a tots els 
grups municipals presents. 

La senyora Mir comenta que no els sembla malament l’homenatge de commemoració 
del 1714, però els sorprèn que el govern municipal doni suport a la llibertat dels pobles 
en alguns casos i en altres no. En aquest sentit, comenta que el seu grup ha volgut 
presentar una declaració institucional de suport al poble sahrauí i que el govern 
municipal ha impedit que avui la poguessin presentar. Especifica que és una 
declaració sobre la condemna injusta de 24 presos polítics sahrauís activistes dels 
camps de Gdeim Izik, que se’ls ha jutjat amb penes duríssimes: 9 d’ells amb cadena 
perpètua, 4 estan amb 30 anys de presó, 10 amb penes d’entre 20 i 25 anys; i 2 amb 2 
anys de presó. Comenta que el govern s’ha abstingut adduint que no tenien 
competències per pronunciar-se, quan afirma que en les declaracions institucionals no 
cal ser competent sobre el tema en el qual es pronuncien.  

Pel que fa a la Masia de la Font d’en Fargues, afirma que el perill no és que entrin 
okupes a la masia, sinó que al cap de cinc anys la propietat demani la reversió i, per 
tant, es poden trobar amb el fet que hagin de tornar la propietat i perdre així la masia 
que tant els ha costat que fos pública.  

Demanen que abandonin aquest model al servei del turisme de luxe, ja que els sembla 
bé que facin formació i també un pla de comerç, però consideren que si en lloc de 
destinar 5,7 milions d’euros a remodelar el passeig de Gràcia, repartissin aquests 
diners en els eixos comercials que hi ha als barris i fessin diverses millores d’acord 
amb els veïns i veïnes d’aquests eixos comercials, això també seria promocionar el 
comerç. Proposen que es recuperi el Consell Sectorial del Comerç per treballar amb 
els comerciants.  

Per acabar, celebra que posin en valor el que s’està fent a Ca n’Andelet amb 
Barcelona Activa; no obstant això, recorda que han reduït el pressupost en un 41% i 
que la retallada de la plantilla de professionals també va ser important. Demanen que 
convoquin el Pacte per l’Ocupació. 

El senyor Conde s’exclama que la regidora no ha contestat la seva pregunta sobre la 
pujada del 9,3% del preu públic del Centre Esportiu Mundet, ni tampoc el motiu de la 
pujada del 6% al 16% en el tennis de la Vall d’Hebron.  

Pel que fa al pacte sobre la inversió, contesta que una responsabilitat política és un 
acord polític, i que considera que els polítics han de veure el que vol i què necessita la 
ciutadania i no els colors polítics. Explica també que l’acord es basa en 25 milions més 
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per a despeses socials i en el desbloqueig de 103 milions d’inversió, els quals diu que 
generaran riquesa a la ciutat i s’estima que crearan 3.500 llocs de treball.  

Replica al senyor Coronas que el seu grup parla del Districte d’Horta-Guinardó i, fins i 
tot, de Barcelona, ja que per parlar de Madrid, ja estan els representants parlamentaris 
del seu grup, igual que ho estan al Parlament de Catalunya. 

Finalment, es queixa del lamentable estat en què es troba el Palau del Marquès 
d’Alfarràs al parc del Laberint d’Horta, que cada vegada està més malmès. Constata 
que s’han aconseguit 150.000 euros per arranjar-lo amb les entrades que es cobren; 
no obstant això, comenta que la impressió és que el govern municipal no ho vol fer, ja 
que els han dit que no tenen diners. Pregunta per què encara no s’ha fet res, quan hi 
va haver un acord per anar-lo remodelant.  

El senyor Martínez continua trobant estrany que es faci el projecte d’un casal de gent 
gran sense saber prèviament on s’ubicarà. Aclareix que la sorpresa sobre el camp de 
futbol de Sant Genís no l’han tingut avui, sinó que la van tenir ahir quan els veïns i 
veïnes tenien ben clar que es tractava de fer una remodelació del camp i es van 
assabentar en la Comissió de Seguiment que el que es preveia era enderrocar 
totalment l’actual i construir-ne un de nou.  

Per acabar, diu que també, per responsabilitat política, el seu grup municipal es va 
oferir i va presentar un pla d’inversions alternatiu i que ni una de les deu propostes 
concretes que hi figuraven per iniciar el diàleg van ser acceptades per part del govern 
municipal, que va optar per altres camins. Finalment, opina que amb els 4 milions 
d’euros d’inversió que han previst per a l’obra de l’illa d’equipaments UA3 n’hi ha prou 
per començar-la, però que no n’hi haurà per acabar-la. 

La regidora diu que els espais de participació, com també l’Audiència Pública, són un 
reflex del moment que està vivint la societat i, per tant, és normal que la ciutadania en 
general tingui la necessitat d’expressar d’una manera més contundent les seves 
preocupacions. En aquest sentit, assegura que el govern entén la situació, sap quines 
són les mancances del districte i també està al costat de la ciutadania. Afirma, però, 
que el més important és que treballen totes aquestes qüestions amb la ciutadania i hi 
fan una feina del dia a dia molt important perquè totes les seves propostes vagin 
prenent el seu curs.  

Finalment, insisteix que, ara que tenen inversions, podran fer més acció de govern de 
la que han pogut fer fins ara, i també podran donar una sortida més àgil i ràpida a 
moltes de les qüestions que han sortit avui perquè, en aquest mandat, les puguin 
veure assolides. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

4. Proposar l’atorgament de les medalles d’honor de Barcelona per a l’any 2013 
a la Federació del Comerç del Cor d’Horta, el Centre Comercial d’Horta i el 
Mercat d’Horta i al Taller Escola Sant Camil, de conformitat amb allò disposat 
a l’art. 17 del reglament d’honors i distincions de l’Ajuntament de Barcelona, 
aprovat definitivament pel Plenari del Consell municipal en la sessió 
celebrada el dia 29 de juny de 2012 
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El president fa un reconeixement dels mèrits tant del Taller Escola de Sant Camil com 
de la Federació del Comerç del Cor d’Horta i els agraeix la seva presència en aquest 
Plenari. També els felicita en nom del Districte, de l’Ajuntament i de tots els grups 
municipals presents.  

El senyor Manuel Arias, president de la Federació del Comerç del Cor d’Horta, agraeix 
a la regidora, al president i als grups municipals presents la medalla que els han 
concedit. Esperen fer honor a ella i també desitgen poder continuar fent les coses ben 
fetes com ho han estat fent fins ara. 

La sala aplaudeix. 

El senyor Vicens Bailon, president del Mercat d’Horta, dóna les gràcies a tots els que 
els han nominat i votat i, sobretot, als associats, així com també a les persones que hi 
treballen. Considera que el premi és per a tots plegats. 

La sala aplaudeix. 

El senyor Sergi Gil, gerent del Taller Escola Sant Camil, dóna les gràcies a tothom. Fa 
saber que enguany el Taller Escola Sant Camil fa cinquanta anys i manifesta que 
aquesta medalla representa el reconeixement a la feina feta durant tots aquests anys 
vers les persones amb discapacitat intel·lectual. Remarca que els germans, que van 
posar en marxa aquest centre, van ser pioners en la seva època. Finalment, espera 
que amb l’ajut del barri i de tothom puguin continuar cinquanta anys més.  

La sala aplaudeix. 

El president diu que, si bé avui han tingut l’oportunitat de felicitar-los directament, 
també ho faran el dia de l’atorgament de les medalles al Saló de Cent de l’Ajuntament 
de Barcelona. Per acabar, demana que facin extensiva la felicitació a totes les 
persones que treballen per aconseguir els èxits que cada dia assoleixen.  

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part de control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC:  

5. Que el govern del Districte no es limiti a convocar els òrgans de participació 
ciutadana –consells sectorials, comissions de seguiment, consells de barri, 
consell ciutadà– per tal de complir amb allò que marquen els reglaments, 
sinó que afavoreixi la participació del teixit associatiu cap a un marc operant 
d’incidència en la gestió municipal cedint espais de debat real i crític sobre 
els barris i les problemàtiques concretes de cada un dels sectors: 

Fent realitat i procurant que les comissions de seguiment de cada barri 
tinguin la facultat real de preparar i decidir quin ha de ser l’ordre del dia dels 
consells de barri 
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Garantint les funcions, l’autonomia de decisió, la representativitat i els 
recursos dels consells de barri i dels consells sectorials 

Evitant que la part informativa del govern a les sessions dels consells de 
barri, consells sectorials, etc., sigui la que ocupi la major part del temps de la 
sessió i que s’incorporin en cada una d’elles els mecanismes necessaris que 
permetin fer una avaluació conjunta (govern-participants) de la sessió 

Assegurant les eines de treball i seguiment, especialment la temporalitat, en 
el lliurament i publicitat de convocatòries, la revisió de les actes, el 
compliment dels acords i el retorn de les propostes 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, presenta la proposició. Manifesta que 
en aquest context de desconfiança i desafecció de la política, i davant la necessitat 
dels veïns i veïnes de reivindicar els seus problemes i de poder trobar espai per al 
diàleg, el seu grup veu amb preocupació el funcionament que aquest govern municipal 
dóna a alguns dels òrgans de participació del Districte.  

Constaten que, des de la seva aprovació, tant el Consell Ciutadà, els consells 
sectorials com els consells de barri s’han enfortit molt per la capacitat que les entitats i 
els veïns i veïnes els han donat de treball i de lideratge, amb el conjunt d’actors del 
Districte i també amb el govern municipal, per desenvolupar les polítiques públiques, 
però pensen que estan desaprofitant el debat crític que hi pot haver sobre els barris i 
sobre les problemàtiques concretes del districte.  

En aquest sentit, opinen que el que ha de fer el govern municipal és garantir la qualitat 
i la transparència d’aquests òrgans de participació. Proposa que es compleixi realment 
amb l’eficiència, ja que la participació ciutadana no és una fi en si mateixa, sinó que és 
garantir aquesta eficiència amb respostes intel·ligents i, per tant, es tracta d’afavorir la 
participació de les entitats i dels veïns i veïnes en un marc d’incidència real en els 
espais que ja tenen i que siguin espais crítics de debat. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que en aquesta proposició es demana que es doni compliment a allò que ja es 
va reglamentar en el seu dia. Pensa que encara haurien d’anar un pas més enllà i 
intentar que amb la reforma dels òrgans de participació hi hagi la possibilitat que, a 
través dels consells de barri segurament via consells ciutadans, es puguin entrar 
temes a la part decisòria dels òrgans dels plenaris del Districte.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que comparteixen plenament la idea que cal millorar els espais de participació. 
Pensa que últimament aquests espais han empitjorat perquè, com que el govern 
municipal no se’ls creu, ràpidament la ciutadania ha deixat d’assistir-hi, i han 
esdevingut així òrgans unidireccionals, on simplement algú informa però no hi ha cap 
opció ni de debat ni de compartir res. Opinen que, si aquests espais funcionessin 
millor, no es trobarien amb el nivell de protesta que hi ha hagut a la sessió d’avui de 
l’Audiència Pública.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup, 
ja que consideren que les normes reguladores aprovades s’han de complir.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
perquè comparteixen l’esperit del que es demana, però afirma que el govern municipal 
ja ho està fent, i en posa com a exemple el que han fet el 2012: els 22 consells de 
barri, amb una presència d’unes 1.360 persones; les 38 comissions de seguiment; les 
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3 taules de comerç; els 17 consells sectorials, 3 de dones, 3 de persones amb 
discapacitat més la comissió del desè aniversari; els 3 consells escolars més 2 
comissions d’absentisme; els 5 consells de salut, 3 grups de gent gran; els 6 consells 
de barri; les 9 comissions de seguiment; i les 7 comissions d’obres amb veïns i veïnes. 
Afegeix també les visites d’obres a l’avinguda de l’Estatut, les placetes de Montbau i la 
millora dels accessos, les 9 reunions amb entitats, etc. Conclou admetent que tot és 
millorable, però reitera que ja donen compliment al que es demana a la proposició i, en 
aquest sentit, afegeix que, per exemple, avui han assistit 300 persones en aquesta 
sessió del Plenari.  

La senyora Galán li replica que no és una qüestió de xifres, sinó d’eficiència. Creu que 
els temes que s’han plantejat avui a l’audiència pública es podien haver debatut en els 
consells i les comissions pertinents. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

Del Grup del PPC: 

6. Que el Consell del Distrito acuerde e inste al órgano competente: Desmontaje 
de la grúa y los paneles que forman el muro; recuperación de la plaza 
Sanllehy como espacio público 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, presenta la proposició i exposa els 
arguments següents: que la paralització de la construcció de la línia 9 del metro, 
ubicada a la plaça Sanllehy i al barri de Can Baró, durant nou anys, està provocant 
nombroses queixes i inquietuds en els ciutadans i ciutadanes de l’entorn; que existeix 
inseguretat per als vianants com a conseqüència de la gran quantitat d’autocars i altres 
vehicles que es desplacen cap al parc Güell; que hi ha la preocupació que l’aigua 
existent en el pou central pugui provocar esllavissades de terra; que la plaça Sanllehy 
s’ha convertit en un magatzem de ferralla; i, finalment, que aquesta paralització de les 
obres està afectant notablement el sector comercial de l’entorn. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup. Amb tot, els convida que, un cop tinguin aquesta proposició d’acord aprovada, la 
fiquin en un sobre i l’enviïn a Madrid per demanar els 565 milions d’euros que l’Estat 
espanyol deu per al transport públic a Barcelona. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup. Vol deixar clar, però, que, tot i que pensen que la plaça Sanllehy no pot continuar 
com està, el més òptim seria reclamar que acabessin la línia 9 del metro, que diu que 
és absolutament necessària per al barri.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que anteriorment ha fet un comentari que anava en aquest sentit i perquè és 
una reivindicació del veïnat, que està disposat a sortir al carrer tantes vegades com 
faci falta per demanar que això es faci. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup. 
Evidencia que la paralització de les obres de la línia 9 del metro ha causat un greu 
prejudici als veïns i veïnes i als comerciants de la zona. Afirma, però, que la seguretat 
de la zona del pou està garantida i que no consideren que la plaça Sanllehy sigui un 
magatzem de ferralla. Fa avinent també que el govern municipal, des d’un primer 
moment i en el marc de la taula de treball de la plaça Sanllehy, va fer tot un seguit 
d’actuacions per millorar l’accessibilitat de la zona; concretament van rebaixar l’alçada 
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dels murs, van crear una vorera nova a l’avinguda Mare de Déu de Montserrat i van fer 
un replantejament de la corba del carrer Ramiro de Maetzu.  

Per acabar, informa que l’Ajuntament de Barcelona ja ha iniciat els treballs per tenir un 
avantprojecte d’urbanització en què es valorin els costos i les obres que s’han de dur a 
terme, i també s’està coordinant una reunió amb les administracions implicades.  

La senyora Vila replica a la senyora Mir que el seu grup tampoc no renuncia a la línia 9 
del metro, sinó que hi estan a favor. Consideren, però, que després de nou anys és ja 
el moment en què els veïns i les veïnes gaudeixin d’una plaça. Contesta al senyor 
Puelles que li podrien ensenyar fotos de la plaça perquè veiés que realment és un 
magatzem de ferralla.  

D’altra banda, retreu al senyor Coronas que si en el moment en què el seu grup 
governava a la Generalitat de Catalunya haguessin tingut una mica de previsió dels 
fons que tenien, avui en dia no es trobarien amb aquest problema. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

7. Que el Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda:  

Traslladar a l’Ajuntament de Barcelona la necessitat d’incrementar les 
inversions del mandat al Districte d’Horta-Guinardó prioritzant la inversió 
social i de proximitat, l’accessibilitat i projectes com la UA3 del Mercat del 
Guinardó, el cobriment de la ronda de Dalt i el parc dels Tres Turons 

Iniciar les inversions en equipaments fonamentals al Districte: escoles 
bressol als barris de Can Baró, Carmel, Guinardó i la Teixonera; impulsar el 
projecte d’escola de música municipal a Can Fargues i l’obertura dels 
jardins; crear un equipament per a gent gran a Sant Genís, habilitar els locals 
de l’Agència del Carmel i Entorns com a casal d’entitats del Carmel 

Instal·lació del darrer tram d’escales mecàniques al carrer del Telègraf, entre 
Varsòvia i Mare de Déu de Montserrat; millora de l’accessibilitat als entorns 
de Can Soler; instal·lació d’unes noves escales i un ascensor inclinat a la 
davallada de Gallecs; reurbanització del carrer i les escales de Lorda 

Finalització dels equipaments de la UA3 del Mercat del Guinardó 

Inici del projecte de cobriment de la ronda de Dalt 

Remodelació d’espais públics fonamentals pels barris com la plaça Eivissa; 
les placetes de Montbau entre els carrer de Joan Sales i de l’Harmonia; la 
recuperació de la plaça Font d’en Fargues; remodelació dels jardins dels 
Prínceps de Girona; i la reurbanització i millora de serveis a les zones que no 
es veuen afectades pels PMU de la Clota 

Incrementar la inversió per al desenvolupament del projecte de Tres Turons 
en 9 milions d’euros, passant del 7 milions d’euros previstos a 16 milions 
d’euros 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Fa saber 
que el seu grup municipal va fer una proposta alternativa d’inversions, en la qual 
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plantejaven la necessitat d’incrementar el volum global de la inversió a la ciutat en 500 
milions d’euros i, més concretament, proposaven incrementar aquesta inversió al 
Districte d’Horta-Guinardó de la manera següent: «Traslladar a l’Ajuntament de 
Barcelona la necessitat d’incrementar les inversions del mandat al Districte d’Horta-
Guinardó, prioritzant la inversió social i de proximitat, l’accessibilitat, i projectes com la 
UA3 del mercat del Guinardó, el cobriment de la ronda de Dalt i el parc dels Tres 
Turons.»  

En aquest sentit, especifica que les propostes eren: iniciar les inversions en 
equipaments fonamentals del Districte, com escoles bressol als barris de Can Baró, 
Carmel, Guinardó i la Teixonera; impulsar el projecte d’escola de música municipal a 
Can Fargues i l’obertura dels jardins; crear un equipament per a gent gran a Sant 
Genís o habilitar els locals de l’Agència del Carmel i Entorns com a casal d’entitats del 
Carmel, en lloc de traslladar els Serveis Socials, que actualment conviuen sense 
problemes al Centre Cívic del Carmel; instal·lar en el darrer tram escales mecàniques 
al carrer del Telègraf, entre els carrers Varsòvia i l’avinguda Mare de Déu de 
Montserrat; millorar l’accessibilitat dels entorns de Can Soler; instal·lar unes noves 
escales i un ascensor inclinat a la davallada de Gallecs; i reurbanitzar el carrer i les 
escales de Lorda. 

Consideren que els temes que cal prioritzar són: finalitzar els equipaments de l’illa UA3 
del Mercat del Guinardó, iniciar el projecte de cobriment de la ronda de Dalt i 
remodelar espais públics fonamentals com la plaça Eivissa i les placetes de Montbau, 
recuperar la plaça Font d’en Fargues, remodelar els jardins dels Prínceps de Girona, 
reurbanitzar i millorar els serveis a les zones que no es veuen afectades pels PMU de 
la Clota i, finalment, incrementar la inversió per al desenvolupament de Tres Turons, 
que opina que és molt necessari. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup. 
Constata que, a causa de la greu crisi econòmica actual, cal prioritzar les inversions 
amb els recursos que es tenen. Recorda que, a conseqüència dels pressupostos 
prorrogats, es posava en perill una partida econòmica de 347 milions d’euros, dels 
quals 150 milions van ser renovats automàticament, però que la resta, que corresponia 
a 197 milions d’euros, s’havien de negociar, i afirma que això és el que va fer el PP.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que comparteixen el plantejament de la proposició. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot en contra del seu grup, 
atès que opinen que les inversions que demana la senyora Mir estan recollides en el 
PAD, al qual no van voler votar a favor, malgrat l’esforç que va fer el govern municipal 
perquè ho fessin, com tampoc no han volgut votar a favor del pressupost. Per tant, li 
sembla un exercici poc seriós que ara els demanin que facin aquestes inversions, que 
estaven incloses en el PAD.  

Tot seguit, recorda alguns dels projectes que estan recollits en el PAD: l’escola bressol 
del Guinardó, la reconversió de l’Agència del Carmel com a espai per ubicar el centre 
de Serveis Socials, la instal·lació de l’últim tram d’escales del carrer Telègraf, la millora 
dels accessos a Can Soler, la finalització de les obres de l’illa UA3, els estudis i 
projectes sobre la permeabilitat de la ronda de Dalt, la remodelació de la plaça Eivissa, 
les placetes de Montbau, la plaça de la Font d’en Fargues, les millores dels jardins del 
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parc Prínceps de Girona, la millora dels carrers de la Clota i l’inici dels projectes dels 
Tres Turons. 

La senyora Mir li replica que el que demanen és que facin les inversions d’aquests 
projectes que tenen al PAD. Reitera que l’únic que els proposaven era un acord 
alternatiu, que finalment el govern municipal va decidir fer amb el PP i, en aquest 
sentit, s’exclama que dels 103 milions d’euros d’aquest acord, només se’n van destinar 
4,8 al Districte.  

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDPPC, el vot en contra del GMDCiU i el 
vot a favor de la resta de grups. 

Del Grup d’UpB: 

8. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acordi:  

Instar el govern municipal a buscar un acord amb els organismes 
supramunicipals competents per tal de destinar temporalment les 
promocions de pisos de protecció oficial que no estant tenint sortida al 
mercat a pisos per a emergències socials 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Exposa que 
el Patronat de l’Habitatge administra a Barcelona 5.900 habitatges de lloguer, 2.500 de 
venda i 200 amb dret a superfície. Especifica que, en el Districte d’Horta-Guinardó, hi 
ha 132 habitatges a l’avinguda de l’Estatut, als números 1-13, i 160 a l’avinguda de 
l’Estatut, 57. Constata que, per primera vegada, fruit de la situació econòmica actual 
es troben que tota l’oferta del Patronat de l’Habitatge no té sortida al mercat. Per tant, 
tenint en compte que ja es va aprovar a la Comissió d’Hàbitat Urbà i Medi Ambient de 
l’Ajuntament de Barcelona una proposició del seu grup municipal en aquest sentit, 
presenten aquesta proposició en aquest Plenari. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que comparteixen plenament aquesta proposta. Evidencia que hi ha pisos 
buits i hi ha persones que necessiten ser reallotjades i, per tant, opina que cal trobar la 
fórmula per reallotjar aquestes persones com més aviat millor. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup i 
recorda que el PP ja va fer preguntes sobre aquests habitatges buits tant a Casa Gran 
com en aquest Plenari.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que, en aquests moments de greus dificultats, és gairebé obscè 
que hi hagi pisos de protecció oficial que estiguin buits, bé perquè hi ha hagut 
persones que no hi han pogut accedir, o bé perquè s’han tirat enrere en la seva opció 
de compra.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
perquè creuen que s’han d’utilitzar els recursos disponibles, sobretot en la situació de 
crisi actual. Dóna a conèixer que la promoció de Can Cortada, d’avinguda de l’Estatut, 
57, encara no està comercialitzada, sinó que està en procés de finalització. Fa saber 
que la promoció de la Clota està en ple procés de comercialització amb un degoteig de 
vendes en règim de dret de superfície.  
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Informa que el govern municipal ha pres una mesura per facilitar l’accés a l’habitatge 
en règim de dret de superfície, que consisteix en un pacte de recompra en els primers 
quinze anys d’adquisició del bé immoble, cosa que consideren que donarà sortida i 
accés a molts pisos en règim de dret de superfície, no tant aquí al Districte d’Horta-
Guinardó com a la resta de la ciutat. 

El senyor Coronas mostra la seva satisfacció perquè encara que els grups municipals 
pensin molt diferent, de tant en tant es posen tots d’acord en allò que realment és 
important. 

S’aprova per unanimitat. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional  

No n’hi ha. 

c) Precs  

Del Grup del PSC: 

9. Que el govern del Districte demani a TMB que, a l’igual que s’ha fet en altres 
línies i carrers, les parades del bus en tota aquella zona quedin equipades 
amb una plataforma d’accés al bus que facilitin la seva accessibilitat 

El senyor Raül Ortega i Serrano, del GMDPSC, formula el prec. Considera que TMB, 
que gestiona la xarxa d’autobusos, ha de treballar per millorar al màxim possible 
l’accessibilitat. En aquest sentit, s’exclama que els passatgers dels busos 185 i 112 
tenen moltes dificultats a l’hora de pujar i baixar de l’autobús per manca d’aquesta 
plataforma.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, ja que han 
recollit la demanda sol·licitada pels veïns i les veïnes en els espais de participació del 
Districte i l’han traslladada a TMB perquè la incorpori en el seu pla d’inversions. 
Anuncia que properament informaran de la planificació de posada en servei. 

El senyor Ortega manifesta que li sorprèn la capacitat que té el govern municipal 
d’acceptar els precs, que després saben que no fan. Tanmateix, celebren 
conjuntament amb els veïns i veïnes d’Horta-Guinardó l’acceptació d’aquest prec.  

El senyor Puelles li respon que no pot ser que s’implementi una línia d’autobús i cinc 
anys després el grup del PSC demani que es posin unes marquesines o unes 
plataformes. Remarca que el seu grup ha reprès aquests temes, que estaven oberts 
des de l’inici de posada en servei d’aquestes línies d’autobusos, i que se’ls ha pres 
com un objectiu de legislatura, com ho demostra el fet que els incorporaran dins el pla 
d’inversions de TMB. 

Del Grup del PPC: 

10. Que el Consell del Distrito tome las medidas necesarias para pavimentar o 
asfaltar dicha zona afectada, reflejada en el código QR adjunto  
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El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula el prec. Argumenta que la 
prolongació del carrer Can Travi, cantonada amb el carrer Jorge Manrique, es troba en 
un estat lamentable, ja que no s’hi va fer cap tipus d’actuació quan es van fer les obres 
de pavimentació dels solars adjacents. Denuncia que mai no ha estat escoltada la 
reivindicació veïnal que s’ha fet durant anys.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Li comunica 
que està previst reasfaltar aquesta zona dins el programa de manteniment dels carrers 
del Districte en aquesta legislatura. 

El senyor Sánchez agraeix l’acceptació del prec i afirma que els veïns i veïnes de la 
zona encara ho agrairan més. 

11. Que el Consell del Distrito acuerde: realizar un estudio detallado por centro; 
adoptar en cada caso las acciones oportunas para garantizar la seguridad, el 
acceso a las escuelas y la movilidad de vehículos y peatones 

El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, formula el prec. Exposa que les 
escoles plantegen unes necessitats bàsiques de seguretat, accessibilitat i mobilitat, 
especialment durant l’entrada i sortida de l’alumnat. Argumenta que, arran de les 
nombroses queixes dels pares i mares de l’alumnat de les escoles del Districte, i 
especialment, de les escoles del barri de la Font d’en Fargues, el seu grup ha 
constatat que actualment continuen havent voreres envaïdes per vehicles, així com un 
col·lapse del trànsit a les zones properes a alguns centres. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li accepta el prec. Explica que la seguretat i l’accessibilitat de les 
escoles és una prioritat per al govern municipal i que fins i tot la Guàrdia Urbana fa 
tasques de suport a les entrades i sortides d’escoles. Amb tot, considera que no es pot 
responsabilitzar el govern municipal pel fet que els cotxes aparquin sobre la vorera, ja 
que opina que això va lligat a la consciència cívica del conductor del cotxe. 

Informa que han fet actuacions a l’escola de l’Heura, a la de Font d’en Fargues i a l’IES 
Ferran Tallada, entre d’altres, i s’ofereix a enviar-li la llista completa de totes les 
actuacions. Dóna a conèixer també que el Districte està impulsant el projecte «Camins 
escolars i espais amics», que és de llarga durada, i del qual ja tenen informació totes 
les escoles del Districte. Fa saber que actualment ja forma part d’aquest projecte 
l’escola Acis-Artur Martorell, de Can Baró, i recorda que ha de ser la direcció del 
centre, d’acord amb l’AMPA, qui ha de fer la sol·licitud per entrar a formar part 
d’aquest projecte.  

El senyor Torrubiano comenta que ja sap que el govern municipal no és responsable 
de l’aparcament dels cotxes a les voreres, però diu que és un problema que cal 
resoldre. Quant als camins escolars, pensa que és un punt principal d’actuació i 
considera que seria un bon exercici anar als col·legis a les hores punta per comprovar 
realment el col·lapse que hi ha de cotxes i de vianants.  

Del Grup d’ICV-EUiA: 

12. Que la Comissió de govern del Districte impulsi la creació (recuperació) 
immediata dels consells sectorials de Gent Gran, de Serveis Socials i de 
Comerç del Districte d’Horta 
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La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix el prec i exposa els 
arguments següents: en primer lloc, que en el cartipàs del present mandat es va obviar 
l’existència del Consell de Gent Gran, del Consell de Serveis Socials i del Consell de 
Comerç que havien funcionat com a espais de participació ciutadana; en segon lloc, 
que els consells sectorials constitueixen els espais de participació més òptims per 
copsar i incorporar les aportacions de la ciutadania i dels moviments socials del territori 
sobre un àmbit temàtic concret; i, en tercer lloc, que la dissolució dels tres consells 
esmentats suposa perdre tot un bagatge i la feina feta al llarg dels darrers anys en uns 
àmbits avui fonamentals per a la gestió i l’actuació municipal.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i 
Promoció del Districte, no li accepta el prec, ja que el govern del Districte segueix el 
que es disposa en l’article 48 del Reglament intern d’organització i funcionament del 
Districte sobre que existiran els consells sectorials de Persones amb Disminució, 
Esports, Educació i Prevenció i Seguretat, i el que hi han afegit de Dona.  

Pel que fa als consells sectorials que esmenta la senyora Mir, pensen que han de 
continuar actuant com a grups de treball com és el cas de Cultura i Gent Gran i les 
Taules de Comerç, les quals tenen una funció més operativa que l’antic Consell de 
Comerç, que era purament un òrgan informatiu. Per acabar, consideren que ja es dóna 
compliment al que la senyora Mir els demana i no consideren que s’hagin de crear els 
òrgans als quals fa referència. 

La senyora Mir manifesta que no comparteix en absolut el que diu el senyor Bou, ja 
que és la Comissió de Govern la que té la potestat per crear els consells sectorials, i 
insisteix que haurien de ser aquests consells sectorials, els espais més adients per 
debatre tots els temes.  

El senyor Bou puntualitza que el tema dels consells sectorials es va aprovar en un 
cartipàs amb l’acord de tots els grups municipals. Li replica que l’antic Consell de 
Cultura funcionava realment com un grup de treball, ja que no hi van convocar mai els 
consellers municipals en l’anterior legislatura, així com tampoc no es va reunir mai el 
Consell de Serveis Socials. Per tant, li sembla que el que fan actualment és més 
operatiu.  

13. Que des del govern del Districte s’atengui cas per cas les famílies que 
queden afectades a la riera d’en Marcel·lí i se’ls reallotgi en habitatges de 
lloguer socials, permetent-los continuar pagant els mateixos lloguers que 
paguen actualment, sense cap limitació temporal 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el prec. Constata que, a 
partir del desenvolupament del PMU de la Clota reordenació, un conjunt de famílies 
que viuen en règim de lloguer a la riera d’en Marcel·lí han vist empitjorar molt les 
seves condicions de vida. Explica que la Junta de Compensació del PMU, on 
l’Ajuntament de Barcelona té una important participació, va optar per enderrocar les 
teulades de les cases del carrer dels propietaris que havien acceptat les 
indemnitzacions, cosa que va significar, a banda del deteriorament de l’entorn, la 
producció d’humitats i d’esquerdes a les cases que encara estan habitades. Indica 
que, tot i les converses que el Districte ha mantingut amb aquestes famílies, la gran 
vulnerabilitat social que tenen els impedeix accedir a un altre habitatge que no tingui 
les mateixes condicions de lloguer que tenen actualment.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, ja que estan 
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tractant els casos, cas per cas. Tanmateix, afirma que no li poden acceptar el prec si 
s’han de saltar la normativa urbanística vigent i els drets de reallotjament. Afirma que 
el compromís del govern municipal no és donar-los un habitatge amb dret de 
reallotjament indefinidament a 150 euros, sinó tractar-los de manera individual a través 
dels Serveis Socials. 

La senyora Mir assenyala que els afectats han expressat la voluntat de pagar només el 
lloguer que estan pagant actualment, atès que són persones grans que tenen al seu 
càrrec fills amb discapacitat, i en aquest sentit, afirma que no els resol la situació ni 
una indemnització ni tenir un lloguer que, d’aquí a deu anys, no podran pagar.  

Del Grup d’UpB: 

14. Realitzar una obra de canalització de l’aigua que eviti la inundació del Torrent 
de Cal Notari els dies de pluja 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Assenyala que el 
barri de la Font del Gos pateix les conseqüències d’una afectació urbanística que no 
s’ha resolt al llarg dels anys i, més concretament, constata que, quan plou, el carrer del 
torrent de Cal Notari és un autèntic torrent d’aigua, i pensa que això se solucionaria 
fent una obra menor.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Informa que, 
en aquesta legislatura, volen estudiar si aquesta afectació perdurarà o no en el temps. 
Fa saber que, en aquest cas concret, s’està estudiant el cost de les obres de 
reurbanització amb l’empresa municipal Clabsa per resoldre els problemes més 
immediats de sobreeiximent d’aigües.  

El senyor Coronas comenta que li ha contestat una pregunta que no li havia fet. 

El senyor Puelles li contesta que creu que és el mateix. 

15. Que el Consell del Districte d’Horta-Guinardó insti l’Ajuntament de Barcelona 
i la Generalitat de Catalunya a arribar a un acord de cessió de l’escola 
Pirineus del barri de Can Baró perquè les entitats del barri puguin 
desenvolupar els projectes que tenen previstos 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Opina que, tenint en 
compte que la Generalitat de Catalunya ja deu 235 milions d’euros a la ciutat de 
Barcelona i que aquesta ciutat ha d’exercir de capital de Catalunya, l’Ajuntament de 
Barcelona s’ha de posar a disposició de les necessitats del país i ha de facilitar a la 
Generalitat el pagament d’aquest deute. En aquest sentit, fa palès que la Generalitat 
disposa de diversos espais, que són solars i edificis infrautilitzats o no utilitzats, mentre 
que existeixen casos de demanda ciutadana per poder-los utilitzar com, per exemple, 
l’escola Pirineus del barri de Can Baró. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li accepta el prec, tot i que vol que quedi ben clar que aquesta 
acceptació queda vinculada a la decisió del Consorci d’Educació de Barcelona (CEB) 
respecte a la finalitat educativa que li vol donar a aquest espai. Afirma que, si el CEB 
no té previst donar-li cap finalitat educativa, el govern municipal instarà el Consorci i la 
Generalitat perquè facin la cessió d’aquests espais.  
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El senyor Coronas diu que el prec no demana que es faci, sinó que només s’insti 
l’Ajuntament de Barcelona i la Generalitat de Catalunya, ja que el Districte no hi té 
competència.  

El senyor Fibla diu que ja han instat el CEB i la Generalitat de Catalunya. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

16. Poden explicar-nos el motiu o motius pels quals, tot i tenir prevista en el PIM 
la inversió necessària per realitzar aquest projecte, a dia d’avui, encara no 
s’han iniciat les obres i no es té coneixement exacte del calendari previst 
d’inici i finalització d’aquestes? 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, formula la pregunta i exposa els 
arguments següents: que els veïns i veïnes de Montbau reivindiquen que s’emprengui 
el més aviat possible la segona fase de remodelació de les placetes de Montbau, ja 
que es va presentar el projecte inicial l’abril del 2010 i ja s’han fet les reunions 
informatives; que en el Consell de Barri de novembre del 2011 la regidora va confirmar 
que només faltava decidir quan es duria a terme; que a l’últim Consell de Barri del 
novembre del 2012 es va presentar el projecte definitiu; i que, en definitiva, el projecte 
s’està dilatant massa en el temps. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que es va fer un procés 
participatiu del projecte el 2010 amb vuit reunions amb els veïns i veïnes de Montbau, 
que van estar coordinades per l’Associació de Veïns, i en les quals hi havia veïns i 
veïnes de totes les escales afectades per les obres. Informa que aquest procés va 
acabar el passat dia 27 de febrer amb la darrera reunió de retorn amb l’arquitecte i 
que, en aquests moments, el procés es troba en tràmit administratiu de licitació de 
l’obra. Anuncia que una vegada tinguin tota la documentació administrativa, la voluntat 
del govern municipal és fer les obres de les placetes de Montbau en aquesta 
legislatura, tal com figura al PAD. 

El senyor Carrión agraeix la informació. Es queixa de la dilació de temps en l’execució 
d’aquest projecte. Insisteix que és una reivindicació veïnal de fa molt de temps, perquè 
el barri ho necessita. Pregunta en quin moment de la legislatura ho faran, ara que ja 
tenen un pla d’inversions. 

El senyor Puelles li contesta que el Pla d’inversions és per al 2013. Reitera que volen 
fer les obres de les placetes de Montbau en aquesta legislatura, i que s’està seguint el 
procés administratiu, però que no li pot dir una data concreta d’execució de les obres. 
No obstant això, afirma que, quan la tinguin, li faran saber. 

e) Seguiment proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PPC: 

17. ¿Cuántas actuaciones se han realizado en los barrios de nuestro distrito 
desde la aprobación de la propuesta en Consell de octubre del 2011? 
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El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, formula el seguiment de la 
proposició sobre la implantació de mobiliari urbà, dissenyat per a la pràctica d’exercici 
físic d’adults en els parcs, jardins i espais públics, que sigui possible.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li contesta que està previst 
col·locar aquest tipus d’equipament al parc de l’avinguda de l’Estatut al juny del 2013. 
Afegeix que, al llarg de l’any, es farà aquesta instal·lació al parc dels Prínceps de 
Girona i als jardins de Frida Kahlo. Li comunica que tenen també una proposta signada 
per col·locar algun aparell als jardins de Juan Ponce. 

El senyor Torrubiano agraeix l’aclariment, però li retreu que li ha contestat sobre el que 
faran, quan la pregunta és què han fet des de l’octubre del 2011. 

El senyor Puelles respon que han incorporat aquests tipus d’equipaments en el 
planejament urbanístic dels nous parcs que estan fent.  

Del Grup d’ICV-EUiA: 

18. Que el govern informi de les gestions realitzades i de l’estat d’execució per 
donar compliment a la següent proposició presentada per aquest grup 
municipal i aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 4 de 
desembre de 2012:  

«El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda:  

»Atendre les demandes veïnals de transport de proximitat dels barris del 
Districte, mantenint la seva imprescindible funció social: 

»Restituir les parades de la línia V21, d’acord amb les demandes veïnals dels 
diversos barris afectats per l’eliminació de parades. 

»Donar una solució definitiva a la situació del barri de Sant Genís, derivada 
de l’eliminació del 112, a partir de la proposta de canvi de recorregut del 185 
que planteja l’Associació de Veïns d’Horta i sense perjudicar els veïns i 
veïnes d’Horta que amb l’actual proposta de TMB quedarien sense cap servei 
de transport públic. 

»Resoldre les dificultats de mobilitat del barri de Can Baró a partir de les 
propostes plantejades per la comissió de seguiment del Consell de Barri de 
Can Baró; restituint el servei dels autobusos que s’han eliminat com el 31 i el 
114 els diumenges i festius, i restablint el recorregut de l’H6 que s’ha 
modificat i ja no dóna servei al barri. 

»Atendre les demandes dels barris de la Clota i Vall d’Hebron en relació amb 
la modificació del recorregut de l’autobús 17 per donar servei a ambdós 
barris amb un trajecte fins a l’Hospital de la Vall d’Hebron.» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el seguiment de la 
proposició. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que estan estudiant la 
viabilitat de retorn o no de les parades de la línia V21 que s’havien eliminat. Comunica 
que algunes de les parades afectades durant les obres de l’avinguda de l’Estatut 
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tornaran al seu lloc original. Per acabar, informa que es farà una proposta conjunta per 
als districtes d’Horta-Guinardó i de Nou Barris per trobar una solució definitiva al 
problema de l’eliminació del bus de barri diumenges i festius.  

La senyora Mir s’exclama que diuen que faran, però com que no concreten la data, 
des del desembre continuen sense saber ni quan ni com ni per què. 

E) Declaracions institucionals 

19. Sobre el 8 de març, Dia Internacional de les Dones 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, consellera de d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de 
Vida i Seguretat, llegeix la declaració de la manera següent: 

«Commemorar el dia 8 de març, Dia Internacional de les Dones. 

»Reafirmar el nostre compromís amb les polítiques d’igualtat per aconseguir que les 
dones puguin gaudir plenament els seus drets de ciutadania, tenint en compte les 
seves necessitats i demandes, amb l’objectiu de construir una societat més equitativa i 
justa. 

»Seguir garantint el benestar de les dones amb serveis i prestacions corresponents a 
una societat que vol avançar en la coresponsabilitat entre dones i homes en tots els 
àmbits. 

»Fomentar la presència de dones en els espais de decisió i responsabilitat. 

»Garantir a totes les dones l’exercici dels seus drets reconeguts en els diversos marcs 
jurídics. 

»Seguir oferint els recursos necessaris, en coordinació amb altres administracions, per 
a garantir el dret de les dones a la seva salut i a viure lliures de violència masclista.  

»Donar visibilitat a les dones que, al llarg de la història, han lluitat per la llibertat i els 
drets de les dones. 

»Fomentar els sabers i el talent femení, i donar suport a les actuacions que visibilitzin 
les capacitats i potencialitats de les dones. 

»Promoure l’aplicació de polítiques públiques amb perspectiva de gènere, tant dins 
dels organismes públics competents com en els espais socials, per tal de garantir la 
igualtat d’oportunitats entre dones i homes. 

»I donar suport a la feina feta realitzada pel conjunt d’entitats de Barcelona, 
especialment les entitats de dones, que treballen per l’assoliment de la igualtat entre 
dones i homes.» 

20. Sobre el Consell de la Joventut 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, demana disculpes per l’absència del 
conseller de Joventut i manifesta l’agraïment del conseller per aquest reconeixement. 
Llegeix la declaració de la manera següent:  
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«Reconèixer la feina del Consell de la Joventut d’Horta-Guinardó durant aquests vint-i-
cinc anys, pel foment de l’associacionisme entre els joves i per representar les entitats 
juvenils del districte. 

»Posar en valor la participació i la seva implicació en l’elaboració i implementació de 
les polítiques de joventut de la ciutat de Barcelona i en concret del nostre districte. 

»Destacar el treball conjunt que el Consell, a través dels seus secretariats i entitats 
membres, ha desenvolupat amb els diferents governs del Districte i de la ciutat, i 
manifestar el compromís del Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó per tal de 
seguir treballant i en aquells temes que més afecten la joventut d’avui, per tal de 
construir un futur millor per les generacions futures. 

»Les administracions, i més concretament l’administració municipal, han de continuar 
promovent la participació de les entitats juvenils, representades pel Consell i ha 
d’afavorir que aquestes incrementin el seu paper en el disseny i l’aplicació de les 
polítiques de joventut, com a referents i interlocutors més vàlids de les entitats i de la 
població juvenil del nostre districte. 

»Des del Districte d’Horta-Guinardó cal treballar conjuntament amb les entitats juvenils 
i reconèixer, per tant, la tasca que realitza el Consell de la Joventut d’Horta-Guinardó 
com a representant i aglutinador de la xarxa d’associacions juvenils del districte i per 
això cal establir compromisos per afavorir que l’activitat del Consell de la Joventut i de 
les seves entitats membres, vagi adreçat cap als principals problemes que actualment 
pateixen els i les joves dels nostres barris: la formació i la recerca de feina per avançar 
cap a la seva emancipació.» 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 00.43 h 
del 13 de març de 2013. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
 


